
Reactie op internetconsultatie betreffende het mogelijk niet 
openen komend seizoen op de jacht van konijn en haas.

Hierbij mijn reactie op dit  voornemen van de minister.

Voor de onderbouwing van dit voorstel is uitgegaan van toevallige waarnemingen van 
vrijwillige vogelaars (SOVON) , waar bij de jaarrond tellingen en registratie in het FAUNA 
REGISTRATIE SYSTEEM door de jagers( “de oren en ogen in het veld”) genegeerd en niet 
meegenomen zijn.

Voor een juiste weergave van de werkelijkheid dient een telsysteem gebruikt te worden dat 
maatschappelijk erkend en onafhankelijk is

Dat de werkelijkheid veel hoger ligt en dat met name het haas de laatste jaren toeneemt , 
wil ik met de volgende argumenten  verduidelijken:

-Door corona zijn meer mensen de natuur in gegaan , waardoor er meer verstoring van wild 
optreedt , zodat het wild zich terugtrekt in de dekking en vaak s nachts er pas weer uitkomt.

Bovendien is met name het haas een nachtdier en dus overdag niet vaak te zien.

-Meer loslopende honden in de natuur door toegenomen recreatie .Ook door corona 
hebben veel mensen een hond aangeschaft en laten deze vaak loslopen in de natuur , zodat 
het wild ook overdag minder zichtbaar is , en pas s nachts uittreedt.

Dit wordt ook bevestigd door tellingen met warmtebeeldcamera s , waarbij aangetoond is 
dat s nacht 2x zo veel hazen geteld worden .

-Een jager is wettelijk verplicht om in zijn veld een redelijke wildstand te handhaven .De 
hazenstand wordt daarom voortduren opgevolgd. Reden waarom hazen in ons veld de 
afgelopen 20 jaar gespaard en dus niet bejaagd zijn. Echter de laatste 3 jaar neemt de 
hazenstand weer flink toe.

Decennia terug is veel agrarisch land opgeofferd voor water en is veel grasland natter 
geworden waardoor er veel hazen aan leverbot dood gingen.

-Door toezicht van jagers wordt in hun veld  gereageerd en actie ondernomen op loslopende 
honden , buiten de paden recreëren , stroperij , etc.    

-In ons veld wordt veel tijd besteed aan predatiebeheer door vos en kraai te bestrijden. 
Doordat in het aangrenzende natuurgebied van Groninger Landschap geen vossen beheerd 
mogen worden , is dat een kraamkamer voor vossen geworden , die het mede op de hazen 
voorzien hebben in ons veld.

-Wij hebben in ons veld wildspiegels , borden met honden aan de lijn en waarschuwing voor 
reekalveren geplaatst.



-In de maand mei , alvorens graspercelen gemaaid worden , zoeken wij deze af op 
reekalveren , die dan naar een veilige plaats gebracht worden , en zo gespaard voor de 
cyclomaaier 

Dit alles in goede verstandhouding met de grondgebruikers en weidevogelbeschermers.

               

Ik ben bereid om de vele tijd , biotoopverbeterende maatregelen ,mijn optreden als 
valwildvrijwilliger voor de provincie ,tellingen , registratie (FRS) , predatiebeheer 
schadebestrijding, enz.. te blijven doen als dat benut wordt voor beleid waarbij de 
verantwoordelijkheid voor het eventueel benutten van de wildsoorten bij de jager blijft.


